

CATALOGUE No.

91-201

Annual-Annuel

Price: 25 cents  
Prix: 25 cents



DOES NOT CIRCULATE  
DOMINION BUREAU OF STATISTICS

OTTAWA CANADA

NE PAS PRETER

Published by Authority of the Hon. Gordon Churchill, Minister of Trade and Commerce

Estimated Population of Canada by Provinces at June 1, 1959.

The estimated population of Canada at June 1, 1959, was 17,442,000. This figure results from a population accounting which starts with the 1956 Census, adds births and immigration, and deducts deaths and an estimate of emigration based largely on United States and United Kingdom government statistics of immigration from Canada.

The 1959 estimate is distributed by provinces as follows:

CANADA .....	17,442,000
Newfoundland - Terre-Neuve .....	449,000
Prince Edward Island - Île-du-Prince-Edouard .....	102,000
Nova Scotia - Nouvelle-Écosse .....	716,000
New Brunswick - Nouveau-Brunswick .....	4,590,000
Quebec - Québec .....	4,999,000
Ontario .....	5,952,000
Manitoba .....	885,000
Saskatchewan .....	902,000
Alberta .....	1,243,000
British Columbia - Colombie-Britannique ....	1,570,000
Yukon .....	13,000
Northwest Territories - Ter. du N.-Ouest ...	21,000

For each province the same general method is used as for Canada. For purposes of estimating interprovincial migration, Family Allowances statistics are used.

The historical record by provinces is shown on the reverse of this sheet.

The figures presented here for the years 1957 to 1959 will be subject to revision when the data from the 1961 Census become available.

Population estimative du Canada par province le 1<sup>er</sup> juin 1959.

La population estimative du Canada le 1<sup>er</sup> juin 1959 est de 17,442,000. Ce chiffre est obtenu au moyen d'une comptabilité démographique commencée avec le recensement de 1956: les naissances et l'immigration sont ajoutées à la population tandis que les décès et l'émigration estimative (d'après surtout la statistique officielle des États-Unis et du Royaume-Uni au sujet de l'immigration du Canada) sont soustraits.

Voici la répartition de la population estimative de 1959:

DOMINION BUREAU OF STATISTICS	JUL 16 1959
PROPERTY OF THE LIBRARY	
17,442,000	
449,000	
102,000	
716,000	
4,590,000	
4,999,000	
5,952,000	
885,000	
902,000	
1,243,000	
1,570,000	
13,000	
21,000	

On emploie pour chaque province la même méthode générale que pour le Canada. On emploie pour estimer les migrations interprovinciales la statistique des allocations familiales.

Les données chronologiques, par province, sont indiquées au verso de cette page.

Les chiffres donnés ici pour les années 1957 à 1959 seront peut-être modifiés quand les résultats du recensement de 1961 seront connus.

6003-506-129  
6-7-59



